
 
 
 
_________________________________________________________________________ 

Datum:  7. října 2014 
Přítomni: Iva Pichová, Ullrich Jahn, Radek Pohl, Zlatko Janeba, Jiří Jiráček, Jitka 

Moravcová, Hana Sychrová 
 
Omluveni: Lubomír Rulíšek, Tomáš Obšil 
 
Hosté:        Zdeněk Hostomský, Ivo Starý 
 
Program: 
 
1/ Schválení zápisu z minulého zasedání, schválení programu 
2/ Diskuse k "Break-Junction " projektu (host dr. I. Starý) 
3/ Diskuse o pravidlech pozice „Distinguished chair“ a věkového limitu vedoucích 
seniorských skupin  
4/ Diskuse ke složení Dozorčí rady a volbě nového externího člena Rady instituce 
5/ Různé 
 
 
Zápis: 
 
Ad 1) Aklamací byl jednomyslně schválen zápis z posledního zasedání a program 
jednání. Rada provedla v období od 15. do 22. 9. 2014 hodnocení předložených 
vědeckých žádostí o finanční podporu Akademie Věd z „Programu podpory 
perspektivních lidských zdrojů – Mzdová podpora postdoktorandů na pracovištích AV 
ČR a určila 26.9. 2014 per rollam hlasováním pořadí uchazečů následujícím 
způsobem: 1/ David Mikles, Ph.D., 2/ Benjamin Fabre, Ph.D., 3/ Aniket Magarkar, 
Ph.D., 4/ Daniele Padula, Ph.D., 5/ Yuriy Rzhepetskyy, Ph.D., 6/ Michal Šámal, 
Ph.D., 7/ Arcadio Alvarez, Ph.D.   
 
Ad 2) Rada podrobně diskutovala o žádosti dr. I. Starého navýšit financování vývoje 
zařízení „Break-Junction“. Dr. Starý zevrubně popsal historii projektu, který je 
realizován ve spolupráci s oddělením Vývojové dílny ÚOCHB. Dokončení vývoje 
přístroje a jeho plné použití k vědeckým účelům vyžaduje další investici. Dr. Starý 
zdůraznil unikátnost vyvíjeného zařízení, které by umožnilo měřit spolehlivým 
způsobem vodivost jednotlivých molekul. Podstata metody "break-junction" spočívá v 
tom, že se mechanickým způsobem vytváří systém zlatých nanoelektrod, mezi nimiž 
může být zachycena studovaná molekula. Z mnohonásobně opakovaného měření 
protékajícího proudu tímto dynamickým systémem lze po statistickém zpracování 
získat hodnotu vodivosti jedné molekuly. Přístroj je v porovnání s adaptovaným STM 
mikroskopem (další způsob realizace "break-junction" měření) výrazně levnější. O 
využití tohoto zařízení mají zájem i další vědecké skupiny, např. dr. Michl, dr. 
Sychrovský a prof. Svoboda (VŠCHT). Ředitel žádost Dr. I. Starého podpořil. 
 
Usnesení: Rada souhlasí s žádostí dr. Starého o navýšení financování projektu 
„Break-Junction“ za podmínky, že zařízení bude uvedeno do plného používání do 
konce roku 2015. Rada doporučuje ošetřit právní ochranu zařízení.   
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Ad 3) Rada navázala na předchozí jednání z července 2014 týkající se dokumentu 
„Koncepce ÚOCHB“, který byl schválený předchozí Radou pracoviště. Rada se 
zabývala zejména čestnou pozicí Distinguished Chair, věkovým limitem 65 let pro 
vedoucí seniorských skupin a skupinami cíleného výzkumu. Ředitel navrhnul, aby 
věkový limit 65 let sloužil jako tzv. „Default position“ pro odchod do důchodu 
s možností prodloužení pro výjimečné případy, na základě doporučení 
Mezinárodního poradního sboru. Rada dále diskutovala o systému evaluací skupin 
cíleného výzkumu, které jsou pravidelně hodnoceny ředitelem a prof. Fuskem.  
 
Usnesení: Rada se shodla na tom, že je třeba aktualizovat dokument „Vědecká 
koncepce ÚOCHB AV ČR“. Modifikaci dokumentu však bude předcházet důkladná 
diskuse na dalších zasedáních Rady, protože se jedná o závažný dokument.. Rada 
se usnesla, že na jednom z dalších zasedání, tj. po říjnové evaluaci skupin cíleného 
výzkumu vedením ústavu, vyzve skupiny k presentaci dosažených výsledků.  
 
Ad 4) Rada diskutovala o změně Jednacího řádu Dozorčí rady ÚOCHB, tj. navýšení 
počtů členů o jedno místo vzhledem k jmenování dr. Hany Sychrové předsedkyní DR 
ÚOCHB s tím, že účast minulého předsedy dr. Rákosníka v DR je velmi důležitá. 
Rada současně přijala písemnou rezignaci dr. Hany Sychrové na členství v Radě 
pracoviště ÚOCHB. V návaznosti na tento fakt, Rada jednala o volbě externího člena 
Rady pracoviště a s tím souvisejících záležitostí, vyplývajících ze zákona o v.v.i. 
 
Usnesení: Rada jednomyslně vyjádřila podporu pro změnu Jednacího řádu Dozorčí 
rady ÚOCHB, tj. navýšení počtu členů Dozorčí rady o jedno místo. 
 
 

 
Přesné datum dalšího zasedání Rady bude upřesněno. 
 
 
Zapsal: M. Munzar      
 
Schválil: I. Pichová, místopředsedkyně Rady ÚOCHB 


